







Invitation Letter

会议邀请函

Green Mines, Green Minerals: Jointly Promoting Sustainable Mining Development

建设绿色矿山,开发绿色矿产,助力矿业可持续发展

Side Event of the Second World Social Summit for Social Development 第二届世界社会发展峰会(WSSD2) 边会

Dear Friends, 尊敬的各位同仁,

Mining sector serves as catalyst for socioeconomic development at global scale, and the potentials can be released with joint efforts from different stakeholders. Seizing this opportunity, it is with greatest pleasure that we extend this invitation to you to attend the conference of Green Mines, Green Minerals: Jointly Promoting Sustainable Mining Development, as online Side Event of the Second World Social Summit of the United Nations(https://social.desa.un.org/world-summit-2025)on November 6, 2025 organized by ZHONGGUANCUN Green Mine Industry Alliance.

全球范围来看,矿业具有推动社会经济发展的巨大潜能,多方共商共建是释放潜能的重要条件。值此机会,我方荣幸地向您发出邀请,诚邀您出席由中关村绿色矿山产业联盟主办、并将于 2025 年 11 月 6 日周四 15:00-17:00 (北京时间)线上召开的"建设绿色矿山,开发绿色矿产,助力矿业可持续发展"会议。该会议是联合国第二届世界社会发展峰会的线上边会。(官网 https://social.desa.un.org/world-summit-2025)

This side event aims to bring together various stakeholders to jointly advance the mining industry toward a green, value-added, and sustainable future. We cordially invite you to participate in this conference to discuss green mining and work together for a sustainable future.









本次边会旨在汇聚各方,共同推动矿业领域迈向绿色、增值、可 持续发展的未来。我方诚挚邀请您参与本次会议,共商绿色矿业,共 赴可持续未来。

Please find the conference agenda as attachment. The meeting will be furnished with Chinese-English simultaneous interpretation services. We look forward to your registration — upon successful sign-up, the meeting access code will be sent to your email address.

请参考附件中的会议日程。本次会议将配备中英双语同声传译服务, 诚邀您报名参与。报名成功后, 会议密码将发送至您的邮箱。

Registration Link:

会议注册链接:

https://zoom.us/webinar/register/WN O30A3y9qRtOBVeIG VyztA

联系人:

陈雪

电话: 130 7016 6368

邮箱: meri.chen.xue@hotmail.com

赵雨辰

电话: 17839820137

邮箱: <u>1511773639@qq.com</u>

单秋琳

电话: 15010682780

邮箱: linda8588@163.com

边会组委会

Side Event Organizing Committee









Attached Agenda:

Green Mines, Green Minerals: Jointly Promoting Sustainable Mining Development

Side Event of the Second World Social Summit for Social Development

15:00 pm-17:00 pm (Beijing Time), November 6

The meeting will be furnished with Chinese-English simultaneous interpretation services. We look forward to your registration — upon successful sign-up, the meeting access code will be sent to your email address.

本次会议将配备中英双语同声传译服务,诚邀您报名参与。报名成功后,会议密码将发送至您的邮箱。

Registration Link:

会议注册链接:

 $\underline{https://zoom.us/webinar/register/WN_O30A3y9qRtOBVeIG_VyztA}$









Meeting Agenda/会议日程

Panel	Topics	Speakers
专题研讨	议题	发言人

Moderator/主持人:

Pro. Jiushuai, DENG, Executive Director of ZHONGGUANCUN Green Mine Industry Alliance, Head of the School of Chemistry and Environmental Engineering, China University of Mining and Technology (Beijing)

邓久帅,中关村绿色矿山产业联盟常务理事,化学和环境工程学院负责人,中国矿业大学(北京)

Opening Remarks 致欢迎辞:

- Marco Kamiya, Representative of the United Nations Industrial Development Organization in Indonesia
 - Marco Kamiya, 联合国工业发展组织驻印度尼西亚代表 (5 分钟)
- Benjamin KATS, Sector Lead, Mineral Supply Chains, Centre for Responsible Business Conduct of the Organisation for Economic Co-operation and Development (OECD)
 - 本杰明,矿产供应链领域负责人,经济合作与发展组织负责任商业行为中心(5分钟)
- China ENFI Engineering Co., Ltd, chairman Unite of ZHONGGUANCUN Green Mine Industry Alliance

中国恩菲工程技术有限公司,中关村绿色矿山产业联盟理事长单位

Keynote Speech 主旨报告	Governance Experience of China's Green Mine Practice and Recommendations on International Cooperation 中国绿色矿山建设经验以及国际合作建议	Fawang ZHANG Chief Scientist of the Chinese Academy of Geological Sciences, Fellow of the United Nations Academy of Sciences
		张发旺 中国地质科学院首席科学家 联合国科学院院士









Exploration of the Feasibility and Pathway towards International Cooperation on Green Minerals

探索绿色矿产国际合作的可行性和协作路径

小大大水山	广国所合作的917性种例作路位	
Focus 1 专题研讨一	The Outlook and Recommendations of Green Mineral Cooperation between Indonesia and China 印尼一中国绿色矿产合作前景和建议	Meidy Katrin Secretary-General Indonesian Nickel Association Meidy Katrin 秘书长 印尼镍业协会
Focus 2 专题研讨二	The Foundations, Potentials and Direction of Green Mine Construction in Zambia 赞比亚绿色矿山建设的基础、潜力和方向	Jingjun WANG President Chinese Mining Enterprises Association in Zambia (CMEAZ) 王晶军会长 赞比亚中资矿企协会
Focus 3 专题研讨三	The Socio-economic Aspects of Green Mine Construction in DRC 刚果(金)绿色矿山建设的社会经济维度	Zhimin CHEN, President Chinese Mining Enterprises Association in DRC 陈志敏会长 刚果金中资矿企协会









Focus 4 专题研讨四	Innovative Methods of Ecological Reclamation of Desertified and Technogenically Contaminated Areas in the Development of Kazakhstan's Mining Industry	Miras Amirkhanov Research Fellow Kazakh National Research Technical University
	- Ecological Reclamation of Desertified and Technogenically Contaminated Areas	(Satbayev University)
	哈萨克斯坦绿色矿山建设和生态修复的 技术创新支撑 - 荒漠化与污染区域生态修复的创新方法	米拉斯 研究员 哈萨克斯坦国立理工大学 (萨特巴耶夫大学)
		Nasriddinov Zamoniddin Zayniddinovich
Focus 5 专题研讨五	The Potential for Green Lithium Resource Development in the Sustainable Energy Future of Tajikistan 塔吉克斯坦:可持续能源未来中的锂资源 绿色开发潜力	Professor, Ph.D. in Geology and Mineralogy Academician of the Tajik Academy of Sciences 纳斯里丁诺夫 教授,地质与矿物学博士 塔吉克斯坦国家科学院院士

Enhancement of the Cornerstone for Green and responsible Mining: Standards Cooperation, Technology Innovation, International Trade and Investment

夯实绿色矿业发展基石: 国际标准协作, 绿色技术创新、国际投资与贸易

Moderator/ 主 持人: Juan ZHANG, International Mining Cooperation Center, ZHONGGUANCUN Green Mine Industry Alliance

张娟,国际矿业合作中心,中关村绿色矿山产业联盟

Technical Discussion	Opportunities for International Standards Collaboration in Green and Responsible Mining - How could standards work together to promote green and responsible mining	Joshua Wickerham Senior Advisor ISEAL Alliance
技术研讨一	绿色矿业国际标准合作的契机 - 不同标准间如何加强协作促进绿色与负责任矿业	乔叔华 资深专家 国际可持续标准联盟









Integrating Sustainability into International Purchasing Practices

- The reasons that IRMA Buyers Group representing over US\$2 trillion of annual revenues made a statement in support of responsible mining this August
- IRMA's approach to promote responsible mining
- Recommendations on actions of mining enterprises.

Rebecca Burton

Deputy Director
The Initiative for Responsible
Mining Assurance (IRMA)

瑞贝卡 副理事长 负责任矿业审验倡议

2 技术研讨二

Technical

Discussion

国际矿产品采购中的可持续合规要求

- 今年 8 月年营收总额超过 2 万亿美元的 IRMA 会员品牌方发布联合声明支持负责 任矿业的考量
- IRMA 促进负责任矿业的方法
- IRMA 对矿业企业采取行动的建议

Integrating Sustainability into International Trade: Perspectives from International Mineral and Commodity Trading Company

- Landscape: why sustainability should be integrated into international energy and commodity trade?
- The approach that IXM ensures mineral responsible sourcing.

Sara Olsson

Responsible Business Manager CMOC IXM (TBC)

Technical Discussion 3

技术研讨三

国际大宗贸易中的可持续合规要求:国际大 宗矿产品贸易商的视角

- 全景介绍: 为什么矿产品的国际贸易中 需 考虑绿色与可持续性?
- IXM 如何确保矿产负责任采购?

萨拉欧桑

负责任商业经理 洛阳钼业 IXM









Responsible Sourcing Policy and ESG Passport in Metal Exchange

- The trend from Responsible Sourcing Policy to ESG Passport

- The recommendations to Registered Brands

Mingyou YANG

Sustainability Manager London Metal Exchange

技术研讨四

Technical

Discussion

4

金属交易中的负责任采购政策和 ESG 护照

- 从负责任采购政策到 ESG 护照的趋向

- 对伦交所注册品牌的建议

杨茗友 可持续性经理 伦敦金属交易所

The Sustainability Considerations of Investing Public Market Concerning Mining

- As an international asset manager, Robeco manages 244 billion EUR in ESG-integrated assets, what is the sustainable investment approach and what does sound corporate natural resource management look like?

Harry Ashman

Senior Specialist ROBECO

5

Technical

Discussion

技术研讨五

投资矿业相关二级市场时的可持续性考 量

- 作为一家国际资产管理公司,荷宝投资管理着 2,440 亿欧元的 ESG 整合资产,其可持续投资策略是什么?有效的企业自然资源管理应呈现何种形态?

汉瑞阿氏曼 责任投资高级专家 荷兰荷宝集团

Announcement of the Kick off of Green Mining and Minerals Workplan 宣布启动"建设绿色矿山,开发绿色矿产,助力矿业可持续发展"工作计划
Liang WANG, Vice Chairman and Secretary-General of ZHONGGUANCUN Green Mine
Industry Alliance

王亮副理事长兼秘书长, 中关村绿色矿山产业联盟

Closing Remarks by Moderator 会议结束致辞